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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-05-05

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 123

Uppdrag - Översyn av geografiska områden som ska 
betecknas som sammanhållen bebyggelse.,
KS 2018/416
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Anta föreslagna kriterier på vad som ska anses gälla som sammanhållen 
bebyggelse

2. Ge bygglovsnämnden i uppdrag att utifrån antagna kriterier ansvara för 
regelbunden uppdatering av kartskikt över vilka områden som ska 
omfattas av sammanhållen bebyggelse

Beskrivning av ärendet
På förslag från bygglovsnämnden gav kommunstyrelsen i december 2016 
dåvarande samhällsbyggnadsavdelningen i uppdrag att:
1. Göra en översyn av vilka geografiska områden i Falkenbergs kommun 

som ska betecknas som sammanhållen bebyggelse, med stöd i plan- och 
bygglagen.

2.  Uppdra åt samhällsbyggnadsavdelningen att lämna förslag på nya 
områdesbestämmelser av ytor utanför detaljplanelagt område och 
förteckna de områden som kan vara aktuella för bygglovsbefriade 
åtgärder eller ökad bygglovsplikt.

Det arbete som nu har genomförts tar avstamp i delbeslut ett. En 
arbetsgrupp bestående av stadsarkitekt, byggnadsinspektör, GIS - 
samordnare samt översiktsplanerare har genomfört en översyn och tagit 
fram ett förslag. Förslaget innebär att man slår fast vissa kriterier som avgör 
vilka områden som ska betecknas som sammanhållen bebyggelse. De nya 
kriterierna är anpassade till nuvarande plan- och bygglag. Att slå fast vissa 
kriterier innebär att vad som betecknas som sammanhållen bebyggelse 
regelbundet kan uppdateras utifrån att nya hus uppförs eller gamla rivs. 
De föreslagna kriterierna för vad som ska gälla som sammanhållen 
bebyggelse är:
 en bebyggelsegrupp om minst 10 hus (bostad, butik, industribyggnad, 

kyrka, föreningslokal) 
 med ett inbördes avstånd på =< 100 meter öster om motorvägen, inbördes 

avstånd =<120 meter väster om motorvägen
Det innebär att det i kustområdet lättare bildas/uppstår sammanhållen 
bebyggelse än i inlandet. Förslaget innebär därför en generösare inställning i 
mellanbygd och inland. Den generösare inställningen i mellanbygd och 
inland bottnar i några av översiktsplanens, ÖP 2.0, strategier samt kriterier i 
vindbruksutredningen. 
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-05-05

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Generellt innebär det förslag som nu föreligger en generösare inställning 
och en större frihet i hela kommunen till att genomföra tillbyggnader med 
mera utan att bygglov kommer att krävas. Områdena där begreppet 
sammanhållen bebyggelse tillämpas minskar från tidigare drygt 16 200 ha 
till förslagets drygt 900 ha. Minskningen kommer sannolikt att delvis 
jämnas ut vid införande av områden med områdesbestämmelser (uppdrag 
nummer två i beslutet 2016). Områdesbestämmelser omfattar bland annat 
områden men höga kulturmiljövärden i hela kommunen och är inte baserat 
på vad som är sammanhållen bebyggelse.

Motivering av beslut
För att överensstämma med gällande plan- och bygglag behöver 
Falkenbergs kommun uppdatera kriterierna för vad som ska anses vara 
sammanhållen bebyggelse. Föreslagna kriterier följer nuvarande lagstiftning 
och gör att man med regelbundenhet kan uppdatera vilka områden som ska 
omfattas av sammanhållen bebyggelse utifrån att nya hus uppförs eller 
gamla rivs.

Ekonomi
Beslutet kan komma att påverka kommunens ekonomi eftersom det 
leder till minskade inkomster från bygglovavgifter. Detta 
kompenseras sannolikt med införande av områdesbestämmelser för 
kulturhistoriskt värdefulla områden.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-28
Tjänsteskrivelse planavdelningen 2020-04-24
Uppdrag från KS 2016-12-06 § 346
Hemställan från BLN 2016-10-20 § 1271
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-05-05

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 124

Områdesbestämmelser, reglering av krav på bygglov 
mm, KS 2016/440
Beslut
Arbetsutskottet beslutar

1. Godkänna föreslagen inriktning för arbetet med att ta fram 
områdesbestämmelser.

2. Uppdra åt planavdelningen att utarbeta förslag till områdesbestämmelser 
och samråda kring dessa.

Beskrivning av ärendet
Bygglovsnämnden begärde 2016-10-20 att kommunstyrelsen skulle initiera 
ett arbete med att utarbeta områdesbestämmelser för vissa känsliga områden 
och genom dessa reglera bygglovsplikten. Kommunstyrelsen gav 2016-12-
06 dåvarande samhällsbyggnadsavdelningen i uppdrag att påbörja sådant 
arbete.

Frågan initierades i samband med att en översyn av vilka områden i 
kommunens som skulle utgöra ”sammanhållen bebyggelse” beslutades. I 
den pågående översynen har omfattningen av sådana områden kraftigt 
minskats och detta innebär att förändringar i bebyggelsen inte prövas via 
bygglov som tidigare. Bygglovsnämnden befarade en olycklig utveckling 
vad gäller bland annat kulturhistoriskt känsliga områden där processen kring 
bygglov kan medföra ett större hänsynstagande.

Planavdelningen har tillsammans med bygglovsavdelningen utarbetat ett 
förslag som innebär att områdesbestämmelser utarbetas för de områden som 
omfattas av kommunens kulturmiljöprogram (kommunfullmäktige 2012-11-
27 §190) samt för strandängar närmast havskusten. Områdesbestämmelser 
gäller endast i de delar som ej berörs av detaljplaner. Förslaget innebär att 
man inför bygglovsplikt för om- och tillbyggnad samt för väsentlig 
förändring av byggnadens yttre. Vidare krävs lov för komplementbyggnad 
samt för rivning av byggnad. 

Ändringar i plan- och bygglagen har medfört att åtskilliga åtgärder blivit 
befriade från krav på bygglov. Det gäller tillbyggnader, byggande av 
takkupor och andra förändringar i byggnadernas yttre samt uppförande av 
komplementbyggnader. Detta har medfört fördelar för den enskilde och 
möjliggjort utveckling av fastigheternas byggnadsbestånd. När det gäller 
särskilt känsliga områden kan dock förändringarna få långtgående och 
bestående negativa effekter. Syftet med införande av bygglovsplikt inom 
sådana områden syftar till att få till en dialog med fastighetsägaren, att 
kunna vägleda med den kunskap som kommunen med fler besitter.

Kulturmiljö Halland, landsantikvarien, har yttrat sig till kommunen med 
anledning av ärendet. 
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Utdragsbestyrkande
2 (2)

Vidare har bygglovsnämnden, vid sitt möte 2020-04-23, tillstyrkt föreslagen 
omfattning och inriktning vad gäller reglering av bygglovsplikten. 

Motivering av beslut
Kulturmiljölagen (KML 1 kap 1§) anger att den som planerar eller utför ett 
arbete skall ta hänsyn till kulturmiljön, att ansvaret berör såväl enskilda som 
myndigheter och att syftet med detta är att tillförsäkra nuvarande och 
kommande generationer tillgång till en mångfald av kulturmiljöer.

Plan- och bygglagen (PBL 4 kap 41-42§) ger kommunen rätt att anta 
områdesbestämmelser för delar av kommunen som inte omfattas av 
detaljplan och att med sådana bland annat reglera omfattningen av krav på 
bygglov.

Ekonomi
Framtagandet av förslag till områdesbestämmelser har skett inom ramen för 
planverksamhet. 

Förslag till områdesbestämmelser omfattar ett stort antal fastigheter. Hur 
samråd mm skall genomföras har inte klarlagts och detta kan komma att 
påverka kostnaden för åtgärden (fastighetsförteckning, porto mm). Intäkter 
kan inte förväntas.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-22
Tjänsteskrivelse från plan- och bygglovsavdelning, 2020-04-22
Bygglovsnämnden 2016-10-20 § 1271
Kommunstyrelsen 2016-12-06 § 346
Yttrande från Kulturmiljö Halland, 2020-03-31
Bygglovsnämnden 2020-04-23
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-05-05

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 125

Förlängning samt justering av ersättningsmodell, för 
hemsjukvården 2020-06-30 till 2021-03-31, KS 2020/228
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Under förutsättning att övriga halländska kommuner och regionen fattar 
likalydande beslut; Godkänna en förlängning av ersättningsmodellen 
avseende hemsjukvård (2018-2019), från 2020-06-30 till 2021-03-31, 
efter ekonomisk justering.

2. Ge socialnämnden i uppdrag att utreda konsekvenser och påbörja 
förberedelser i händelse att ingen gemensam ersättningsmodell kommer 
till stånd.

Beskrivning av ärendet
Region Halland och kommunerna enades under 2018 om reviderad 
överenskommelse för hemsjukvården i Halland och ersättningsmodell för 
2018-2019. Efter ett revideringsarbete översändes under våren 2018 förslag 
till reviderad överenskommelse om hemsjukvården i Halland (gäller till och 
med december 2023) tillsammans med av politisk styrgrupp överenskomna 
ersättningsmodellen för 2018-2019 till länets kommuner och Region 
Halland för beslut. I december 2019 beslutades regionen och de halländska 
kommunerna att förlänga den dittills gällande ersättningsmodellen fram till 
30 juni 2020.

Ett arbete pågår alltjämt med en ny ersättningsmodell i syfte att gemensamt 
nå fram till en modell som kan godkännas av samtliga samverkande parter. I 
avvaktan på förslag till ny modell föreslås att nuvarande interimsavtal 
(2018-2019) förlängs från och med 30 juni 2020 till och med 31 mars 2021. 
Därtill föreslår regionen att tillskjuta ytterligare 22 mkr till kommunerna 
som regleras under 2020 i form av engångsersättning. Medlen fördelas per 
kommun enligt kommunens andel av total ersättning för 2020. För 
Falkenbergs kommun innebär det 3 880 695 kr. Tillägget utgör en 
engångsersättning i avvaktan på att en långsiktig lösning för hemsjukvården 
har tagits fram. Den politiska styrgruppen återupptar arbetet i augusti 2020. 

Motivering av beslut
Ett granskningsarbete av en ny ersättningsmodell har sedan våren 2019 
pågått i syfte att de halländska kommunerna och Region Halland 
gemensamt ska nå fram till en modell som kan godkännas av de 
samverkande parterna. 

I avvaktan på ny och gemensamt accepterad ersättningsmodell föreslås från 
Region Halland att nuvarande interimsavtal (2018-2019) förlängs ytterligare 
en period fram till och med mars månad 2021, med vissa justeringar enligt 
överenskommelse mellan parterna.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-05-05

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Ekonomi
Beslutet påverkar inte ersättningsnivån för 2020-01-01 till 2021-03-31. 
Justeringen innebär att Falkenbergs kommun erhåller 3 880 695 kr från 
Region Halland vilket kommer att utbetalas i en engångssumma under 2020.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-29
Ekonomisk fördelning och ersättningsmodell (2018-2019) t.o.m. 
2021-03-31
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-05-05

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 126

Ändring av stadieindelning på Tullbroskolan ,
KS 2020/250
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Från och med läsåret 2021/2022 ska Tullbroskolan i Falkenberg vara en 
skola för årskurserna 7-9.

Beskrivning av ärendet
Barn- och utbildningsnämnden har vid sitt sammanträde 2020-04-23 antagit 
ett lokalprogram. Till följd av lokalprogrammet är ett beslut om ändrad 
stadieindelning på Tullbroskolan i Falkenberg erforderlig. Barn- och 
utbildningsnämnden föreslår därför att kommunfullmäktige ska besluta om 
att ändra Tullbroskolans stadieindelning till att endast omfatta årskurserna 
7-9. För närvarande omfattas Tullbroskolan av årskurserna 6-9. 

Särskolans lokalisering på Tullbroskolan omfattas inte av beslutet.

Motivering av beslut
Tullbroskolan utgör en av fem grundskolor i Tullbroområdet i Falkenberg. 
Sedan tidigare har kommunfullmäktige fattat beslut om att grundskolorna i 
Falkenbergs kommun ska utgöra årskurserna F-6 eller 7-9. Då 
Tullbroområdet planeras övergå i en F-6 respektive 7-9-organisation inför 
läsåret 2021/2022 föreligger förslag till ändrad stadieindelning på 
Tullbroskolan från 6-9 till 7-9. Med en sådan ändring blir följden att det blir 
ett färre antal elever på skolan. Elever i årskurs 6 fortsätter ytterligare ett 
läsår i sin tidigare skola. 

Ekonomi
Förslaget om ändrad stadieindelning på Tullbroskolan påverkar inte 
kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-30 
Barn- och utbildningsnämnden 2020-04-23, § 64 
Barn- och utbildningsförvaltningen, Lokalprogram 2020 
Befolkningsprognos 2019-2029 Falkenbergs kommun
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-05-05

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 127

Uppdrag i budget - Vistelsetid i förskola och 
fritidshem, KS 2020/254
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Godkänna att tidsramen för redovisning av uppdraget förlängs till mars 
2021.

Beskrivning av ärendet
I budget 2020 tilldelades barn- och utbildningsnämnden ett uppdrag att se 
över att den schemalagda vistelsetiden i förskola och fritidshem bättre 
överensstämmer med den faktiska vistelsetiden. Nämnden skulle också göra 
en översyn och eventuella förbättringar av schemasystem och andra 
styrmedel. Uppdraget skulle rapporteras till budgetberedningen senast mars 
2020.

Barn- och utbildningsnämnden informerar (BUN 2020/55) att uppdraget 
inte är slutfört, att arbetet pågår och att förvaltningen är mitt i processen 
med att pröva och ta beslut om ett adekvat system för ändamålet, som 
rimligtvis kommer att kunna testas under höstterminen 2020.

Ekonomiavdelningens bedömning är att uppdraget bör förlängas så att det är 
klart till nästa års budgetarbete.

Motivering av beslut
Effekten måste kunna beaktas i budgetarbetet för budget 2022, vilket kräver 
att barn- och utbildningsnämnden genomför uppdraget inom utsatt tid. 

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi. Utredningen däremot 
syftar till att öka samstämmigheten mellan barnens/elevernas schemalagda 
tid och den faktiska vistelsetiden, vilket bör kunna leda till en effektivare 
personalplanering och därmed lägre kostnader i förskole- och 
fritidsverksamheterna.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-30
Uppdrag – Bemanning och vistelsetid förskola och fritidshem, BUN 
2020/55
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Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 128

Samråd om planerad fortsatt och utökad 
foderproduktion på fastigheten Sjövisaren 5 m.fl.,
KS 2020/197
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Översända tjänsteskrivelsen som Falkenbergs kommuns svar på samråd.

Beskrivning av ärendet
Fabriken i Falkenberg är en av två av Lantmännens ek. för. (Lantmännen) 
fabriker som kan producera spannmålsfoder till lantbrukets samtliga 
djurslag. Nuvarande tillstånd medger en produktion om högst 220 000 ton 
per år. Lantmännen ansöker om nytt tillstånd enligt miljöbalken för befintlig 
och utökad produktion av totalt 350 000 ton foder per år i befintlig 
anläggning.

Lantmännens verksamhet i Falkenberg är beläget i den del av innersta 
hamnens industriområde som ligger närmast bostäder och centrum. 
Verksamheten består av tre enheter: en spannmålsterminal, en foderfabrik 
och ett korttidslager för hästfoder. Lantmännen och dess företrädare, 
Hallands Läns Centralinköpsförening, har i området bedrivit 
kvarnverksamhet sedan början av 1900-talet. Verksamheten är 
tillståndspliktig enligt 9 kap. miljöbalken. För befintlig verksamhet finns ett 
gällande tillstånd från Länsstyrelsen i Hallands län.

I foderfabriken i Falkenberg tillverkas främst foder, foderkoncentrat och 
premixer för häst, nötkreatur, svin och fjäderfä. Råvarorna till 
foderproduktionen levereras till stor del med fartyg som anlägger kajen 
omedelbart väster om foderfabriken. Foderfabriken tar idag emot cirka 2–3 
fartyg per månad med olika råvaror. Lossning av spannmål och andra lösa 
råvaror från fartyg sker med sugaggregat direkt till fabriken. De råvaror som 
inte transporteras med fartyg kommer med lastbil från olika delar av Europa 
och tippas i intagsfickor som är belägna inne i fabriken. Huvuddelen av 
vägtransporterna till och från anläggningen kommer in i huvudsak via E 6. 
Transporterna är säsongsberoende, vilket gör att trafikmängden och 
trafikrörelserna varierar under året  

I samband med produktion av foder sker utsläpp av luktande ämnen och 
stoft från processen. Produktionen riskerar även att ge upphov till störande 
buller från anläggningen och den tunga trafiken på tillfartsvägarna. Det 
förekommer även dammspridning.

Motivering av beslut
I den fördjupade översiktsplanen för Falkenbergs stad med omland, antagen 
2007, redovisades ett område i inre hamnen, på södra sidan av Ätran, som 
ett område för ”Föreslagen bebyggelse; bostäder, service mm”. 
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Området är bebyggt med lokaler för industriell verksamheter vilken lagts 
ner (tegelbruk, oljehamn, glasfiberfabrik). En väsentlig orsak till 
kommunens önskan om omvandling av den södra åstranden är en vilja att 
förbinda centrumområdet med den för centralorten så viktiga Skrea strand. 
Samtliga områden söder om Ätran utgörs i övrigt av bostads- eller 
fritidsområden, medan hamnverksamhet och industriområden numer endast 
återfinns norr om Ätran. Hamnverksamheten har även, så som i så många 
andra städer, flyttat längre ut, i detta fall mot väster.

Området på södra åstranden, på översiktsplanen betecknat 107, avses 
omvandlas från ett industriområde till ett bostadsområde vilket skulle knyta 
våra stora bostads- och rekreationsområden närmare centrum. Syftet är att 
erbjuda synnerligen attraktiva bostadslägen genom förtätning av staden, 
utan att ta jordbruksmark i anspråk. Omvandlingen av detta område bedöms 
av kommunen ha stor betydelse för staden som helhet. 

Arbetet med att förverkliga denna vision har pågått sedan 2007 och ett antal 
planförslag har tagits fram genom åren. Planerna har inte kunnat 
förverkligas pga bullerstörningar från framför allt industrin i innersta 
hamnen. Kommunens ambition är fortsatt att söka skapa goda 
boendemiljöer och det är därför angeläget att miljötillstånden i området 
utformas så att detta kan uppnås. 

Ekonomi
Beslutet har inte någon påverkan på kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-27
Tjänsteskrivelse 2020-04-27
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§ 129

Förändring av schablonersättningar, KS 2020/233
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 

1. Nuvarande tjänst som integrationssamordnare/utvecklingsledare 
integration avvecklas

2. Uppdra åt kommunstyrelseförvaltningen att efter fackliga förhandlingar 
verkställa förändringen. 

Beskrivning av ärendet
Då kommunens budgetläge är ansträngt har det genomförts en översyn av 
ekonomiska resurserna inom integrationsområdet.. 

Ett resultat av denna översyn är att en viss del av de schablonersättningar 
som erhålls från migrationsverket avseende åtgärder för nyanlända, måste 
allokeras till operativ verksamhet inom socialnämnden och barn- och 
utbildningsnämnden. 

Detta innebär att finansieringen av en heltidstjänst som 
integrationssamordnare/utvecklingsledare integration inom 
hållbarhetsavdelningen måste avvecklas med omgående verkan då denna 
tjänst finansieras av schablonersättningar från migrationsverket.

Enligt tidigare beslut beträffande schablonersättningar har 
kommunstyrelseförvaltningen tilldelats medel för en motsvarande 
heltidstjänst som integrationssamordnare/utvecklingsledare integration med 
finansiering till och med årsskiftet 2020/2021.

Motivering av beslut
I syfte att värna kärnverksamheternas uppdrag och säkerställa god kvalitet 
för målgruppen nyanlända måste en allokering av resurser ske från 
administrativt arbete till operativ verksamhet. 

Ekonomi
Schablonersättningar på ca 400 tkr fördelas till barn- och 
utbildningsnämnden och till socialnämndens operativa verksamhet för 
målgruppen nyanlända, vilket påverkar nämndernas budget.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-27 
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§ 130

Ansökan om bidrag för Strandbadsturneringen 2020, 
KS 2020/211
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Avslå Falkenbergs Tennisklubbs ansökan om medel för att täcka 
omkostnader för Strandbadsturneringen 2020.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Tennisklubb har inkommit med en bidragsansökan om 100 000 
kr för att arrangera tennistävlingen Strandbadsturneringen under veckorna 
27 och 28 år 2020. I ansökan framgår att det kommer att spelas över 600 
matcher fördelat på cirka 25 klasser. Falkenbergs Tennisklubb redogör i sin 
ansökan för prognostiserade intäkter och kostnader.

I enlighet med den av kommunfullmäktige antagna sponsringspolicyn har 
kommunstyrelseförvaltningen stämt av Falkenbergs Tennisklubbs ansökan 
med Destination Falkenberg AB. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att Falkenbergs Tennisklubb inte ska 
tilldelas medel för att arrangera Strandbadsturneringen 2020. Sökt belopp 
uppgår till 100 000 kr. I föreningens ansökan framgår att intäkterna, 
exklusive eventuellt kommunalt bidrag, uppgår till 220 000 kr. Kostnaderna 
beräknas uppgå till 340 000 kr. Av kostnaderna kan 167 000 kr härledas till 
banhyror och personalkostnader, vilket föreningen bör kunna täcka på egen 
hand som arrangör. Kostnadssidan, exkluderat banhyror och 
personalkostnader, resulterar i kostnader om 173 000 kr. När kostnadssidan 
vägs mot intäktssidan gör föreningen en vinst om 47 000 kr. 

Vidare bör Folkhälsomyndighetens rekommendation om att begränsa 
folksamlingar med anledning av smittspridning av covid-19 respekteras. 
Hur situationen med smittspridning ser ut under aktuell period för 
turneringen är emellertid oklar. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
inga medel ska tilldelas Falkenbergs Tennisklubb.

Ekonomi
Kommunstyrelseförvaltningen har i budget för 2020 inga avsatta medel för 
sponsring eller bidrag till föreningar eller evenemang.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-30
Falkenbergs Tennisklubb, Ansökan, 2020-04-01
Falkenbergs Tennisklubb, Preliminär budget för Strandbadsturneringen
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§ 131

Avsiktsförklaring avseende kustnära vandringsled 
genom Halland, KS 2020/159
Beslut
Ärendet lyfts ut.
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§ 132

Hemställan om planläggning av Boberg 8:27,
KS 2020/75
Beslut
Arbetsutskottet beslutar

1. Avslå förslaget om att i det planarbete som pågår för delar av Boberg 
8:27 inkludera de delar av fastigheten som idag regleras i 
byggnadsplanerna Bpl 23 respektive Bpl 28.

Beskrivning av ärendet
Planavdelningen mottog 2020-01-29 en remiss där bygglovsnämnden 
hemställer att kommunstyrelsen uppdrar åt planavdelningen att i det 
planarbete som pågår för delar av Boberg 8:27 inkludera de delar av 
fastigheten som idag regleras i byggnadsplanerna Bpl 23 respektive Bpl 28. 
Detta med grund i deras beskrivning av att bygglovsenheten handlagt 
tillsynsärenden under 2019 avseende olovligt vidtagna åtgärder i form av 
komplementbyggnader som uppförts på fastigheten. Gällande detaljplaner 
(byggnadsplaner) skiljer sig från verkligheten bland annat genom att 
merparten av stugorna i området är större än vad de tillåts vara. Det är en 
följd dels av att bygglovsnämnden sedan lång tid beviljat lov för 
planstridiga tillbyggnader, dels av nämndens underlåtenhet att bedriva 
tillsyn över olovligt byggande. Vidare återfinns planstridiga 
komplementbyggnader (friggebodar), och ett dussintal stugor och 
komplementbyggnader har uppförts helt eller delvis på allmän platsmark 
istället för på den mark (kvartersmark) där plankartan anger att de skulle ha 
byggts.

Bygglovsnämnden menar att dessa förhållanden omöjliggör deras arbete att 
bedriva tillsyn över olovligt byggande i området. För den stugägare som 
föreläggs att ta bort en förrådsbod om 10 kvadratmeter skulle nämndens 
agerande framstå som både orättvist och obegripligt, när flera grannar fått 
bygglov för att bygga till sina stugor på allmän platsmark. 

Bygglovsnämnden anser mot denna bakgrund att det måste göras en ny 
detaljplan för att reglera bebyggelsen i stugområdet. Då ett planarbete redan 
pågår för angränsande del av Boberg 8:27, anser nämnden att planområdet 
ska utökas till att omfatta även de områden som idag regleras i Bpl 23 och 
Bpl 28.

Planavdelningen delar uppfattningen om att området är i behov av en 
översyn, men anser inte att förslagen metod är ett lämpligt sätt. Med 
anledning av hur det skulle påverka pågående planarbete, föreslår 
planavdelningen därför ett avslag på förslaget om att i det planarbete som 
pågår för delar av Boberg 8:27 inkludera de delar av fastigheten som idag 
regleras i byggnadsplanerna Bpl 23 respektive Bpl 28.
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Motivering av beslut
Planavdelningen bedömer det olämpligt att pröva en planläggning i 
pågående planarbete. En sådan planläggning kommer att påverka arbetet och 
tidsplanen med pågående detaljplan för Boberg 8:27 på ett ogynnsamt sätt. 

Stadsbyggnadskontoret fick redan 2007 planuppdraget för pågående 
detaljplan i Boberg 8:27 och en justering av uppdraget i enlighet med 
bygglovsnämndens förslag skulle innebära att detaljplanen inte kan tas 
vidare till granskning inom överskådlig framtid, eftersom den måste ut på 
samråd igen, vilket sannolikt blir en tidskrävande process. Pågående 
detaljplan för Boberg 8:27 var 2017 ute på samråd och håller på att 
revideras inför granskning. Arbetet med en samrådsredogörelse ligger till 
grund för en redan genomförd arkeologisk utgrävning och pågående 
kompletterande trafikutredning och dagvattenutredning. Genom att 
inkludera ytterligare delar av fastigheten kommer ett omtag behövas på flera 
av dessa utredningar, samt att fler utredningar troligtvis tillkommer. 

En dialog har förts med fastighetsägarna som beskriver att de är i grunden 
positiva till att rubricerad del av fastigheten uppdateras, men de har inte 
intresse av att inkludera det i pågående planarbete utan vill att det fullföljs 
så som tidigare är sagt. 

Planavdelningen bedömer att med hänsyn till det pågående planuppdragets 
redan gångna process behöver det drivas vidare utan yttre förändringar av 
föreslagen form.

Ekonomi
I dagsläget bekostar exploatören det pågående detaljplanearbetet med 100%. 
Vid eventuell planläggning enligt bygglovsnämndens förslag kan kostnader 
för upprättande av detaljplan komma att behöva fördelas mellan exploatören 
och kommunen. En planläggning enligt förslaget kommer innebära 
kostnader för att upprätta nya handlingar, nytt samråd, samrådsredogörelse 
och utredningar som kan komma att bli aktuella är trafik, vatten och avlopp, 
dagvatten och geoteknik. Dessa frågor behöver dock utredas vidare i 
detaljplanearbetet. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-28
Gällande byggnadsplaner Bpl 23 respektive Bpl 28 2020-04-29
Orienteringskarta 2020-04-29
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§ 133

Antagande av detaljplan för Serum 9 m fl, KS 2015/311
Beslut
Arbetsutskottet beslutar

1. Bordlägga ärendet till 2020-05-19. 
 
Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade 2016-01-12 att ge dåvarande 
samhällsbyggnadsavdelningen i uppdrag att utarbeta förslag till detaljplan 
för Serum 9 m.fl. Ett koncept till granskningsutlåtande och 
antagandehandlingar har nu tagits fram. 

Planområdet är beläget i centrala Falkenberg, 700 meter nordöst om 
Stortorget och 1 km sydväst om järnvägsstationen. Planområdet avgränsas i 
norr av Bergsvägen, i väster av Skomakarevägen och Norrtullsgatan, i söder 
av Prästgatan och i öster av Varbergsvägen. Planområdet är cirka 2 ha stort. 
Marken inom planområdet ägs till 1/3 av Falkenbergs kommun, 1/3 av 
Falkenbergs bostad AB (Fabo) samt 1/3 av privata fastighetsägare.

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra flerbostadshus inom delar av kv. 
Serum, reglera befintlig villabebyggelse med kulturhistoriska värden inom 
kvarteret Backen samt att planlägga befintlig park som allmän platsmark. 
Syftet är att inom delar av planområdet behålla karaktären av 
villabebyggelse från sent 1800-tal och tidigt 1900-tal med stora lummiga 
villaträdgårdar samt att säkerställa byggnadernas olika värden genom 
varsamhetsbestämmelser. Inom norra delen av planområdet möjliggörs en 
enhetlig utformning av flerbostadshus där befintlig bebyggelse etappvis kan 
ersättas av ny. Inom planområdet finns för närvarande ca 50 lägenheter i 
flerbostadshus, 6 villor samt en lokal för verksamheter. Planförslaget 
möjliggör ca 100 lägenheter inom delar av kvarteret Serum. I planområdet 
ingår även en befintlig parkyta samt intilliggande vägar. Varbergsvägen 
utgör en av entréerna till Falkenbergs centrum och ingår delvis i 
planområdet.

Motivering av beslut
Detaljplanen har samråtts under perioden 2017-07-05 till 2017-08-24 vilket 
finns beskrivet i samrådsredogörelsen. Granskningen, som bedrevs 2019-10-
01 till 2019-10-31 beskrivs närmare i granskningsutlåtandet tillsammans 
med inkomna yttranden och kommentarer till dessa. Antagandehandlingarna 
för detaljplanen Serum 9 m.fl. har reviderats och upprättats utifrån 
granskningsutlåtandet.

Kontrollering, justeringar, anpassningar och motiveringar har gjorts i 
planhandlingarna och trafikutredningen för att bland annat möjliggöra för 
den tekniska försörjningen, anpassa varsamhetsbestämmelser och 
planbestämmelser för att ta hänsyn till befintliga förhållanden på platsen. 
Omformuleringar och kompletteringar har gjorts för att förtydliga planen, 
planens mål och genomförandefrågor. 
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Ekonomi
Planarbetet bekostas till 90 % av Fabo och 10 % av Falkenbergs kommun 
och regleras via särskilt avtal. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-28 
Orienteringskarta 2019-08-14 
Samrådsredogörelse 2017-11-14 
Granskningsutlåtande 2020-04-29 
Planbeskrivning-antagandehandling- koncept 2020-04-29 
Plankarta-antagandehandling-koncept 2020-04-29
Illustrationskarta- granskningshandling-koncept 2020-04-29

Yrkanden
Per Svensson (S) yrkar att ärendet bordläggs till 2020-05-19. 

Ninni Gustavsson (M) yrkar bifall till liggande förslag.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på Per Svenssons (S) yrkande mot Ninni 
Gustavssons (M) yrkande och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutar i enlighet med Per Svenssons (S) yrkande.

Avvikande mening
Göran Janko (M) antecknar sin avvikande mening till förmån för Ninni 
Gustavssons (M) yrkande.
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§ 134

Markföroreningar vid f.d. Slöinge träförädling, Slöinge 
1:120, KS 2020/245
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Att meddela miljö- och hälsoskyddsnämnden att tidsplanen för att skicka 
ansökan om åtgärdsmedel samt ekonomisk redovisning för Slöinge 
1:120 är senast 8 maj 2020.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun äger fastigheten Slöinge 1:120 där fd Slöinge 
träförädling bedrev verksamhet. Marken är förorenad och verksamheten 
som orsakade föroreningen kan inte längre hållas ansvarig. 
Kommunstyrelsen beslutade 29 oktober 2013, § 333, att acceptera 
huvudmannaskap för sanering. Kommunstyrelsen har tagit fram förstudie 
och huvudstudie med bidrag från Naturvårdsverket. Nästa steg är att 
redovisa huvudstudien och att söka bidrag för saneringen.

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har i en skrivelse till kommunstyrelsen 
efterfrågat tidplan för nästa steg eftersom detta dragit ut på tiden. De vill ”att 
kommunstyrelsen kommer in med en skriftlig redogörelse eller tidsplan för 
hur arbetet med sanering av Slöinge Träförädling på fastigheten Slöinge 
1:120 kommer att gå till samt att den efterfrågade ekonomiska redovisning 
skickas in till länsstyrelsen liksom en ansökan om åtgärdsmedel.”

Kommunstyrelseförvaltningen har gjort en genomgång av det material som 
togs fram i huvudstudie 2016 samt en förnyad genomgång av budgeten för 
sanering. Tidplanen är att ansökan om åtgärdsmedel samt ekonomisk 
redovisning kommer att skickas till länsstyrelsen senast 8 maj. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelsen svarar miljö- och hälsoskyddsnämnden.

Ekonomi
Kommunens ekonomi påverkas inte av beslutet. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-27
Skrivelse från miljö- och hälsoskyddsnämnden 2020-04-14
Översiktskarta
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§ 135

Inrättande av kommunalt verksamhetsområde för 
vatten och avlopp i Stranninge , KS 2020/73
Beslut
Arbetsutskottet förslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Inrätta verksamhetsområde för dricks-, spillvatten för fastigheten 
Morups-Lynga 2:45 m.fl. enligt kartbilaga 1, 2019-12-05.

2. Inrätta verksamhetsområde för dagvatten för fastigheten Morups-Lynga 
2:45 m.fl. enligt kartbilaga 2, 2019-12-05.

3. Finansiera utbyggnaden genom anläggningsavgifter enligt normaltaxa.

Beskrivning av ärendet
Stranninge finns med i kommunens VA-utbyggnadsplan som ett prioriterat 
område. Miljö- och hälsa har uppmärksammat att det finns problem med 
avloppsanläggningarna i Stranninge. Flertalet av fastigheterna i Stranninge 
är anslutna till kommunalt dricksvatten via vattenförening med anslutning i 
Rosendal.

Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att det med hänsyn till skyddet för 
människors hälsa och miljön behöver ordnas allmän VA-försörjning för den 
tätbebyggda delen i Stranninge. Kommunens ansvar för allmän VA-
försörjning regleras av Lag om Allmänna Vattentjänster (2006:412).

Verksamhetsområdet för dricks- och spillvatten föreslås omfatta fastigheter i 
Stranninge enligt bilaga 1: Förslag verksamhetsområde för dricks- och 
spillvatten.Verksamhetsområdet för dagvatten föreslås omfatta fastigheter i 
Stranninge enligt bilaga 2: Förslag verksamhetsområde för dagvatten.

Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB har behandlat ärendet vid 
styrelsemöte 2019-12-05.

Motivering av beslut
Den samlade bebyggelsen i Stranninge bedöms falla inom kommunens 
ansvar för allmän VA-försörjning enligt Lag om Allmänna Vattentjänster 
(2006:412) § 6.

Av Vattentjänstlagen § 31 framgår att ”Avgifterna ska bestämmas så att 
kostnaderna fördelas på de avgiftsskyldiga enligt vad som är skäligt och 
rättvist. Om vattentjänsterna för en viss eller vissa fastigheter på grund av 
särskilda omständigheter medför kostnader som i beaktansvärd omfattning 
avviker från andra fastigheter i verksamhetsområdet, ska avgifterna 
bestämmas med hänsyn till skillnaderna.”

Underlaget för eventuell särtaxa bör i första hand grundas i kostnader för det 
lokala ledningsnätet. 
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De överföringsledningar som byggs till Stranninge i den etapp som föreslås 
kan i framtiden bli aktuella att använda för anslutning av ytterligare 
bebyggelse. Dessutom har utbyggnad av överföringsledningar historiskt 
finansierats av VA-kollektivet.

Skillnaden i utbyggnadskostnad mellan Stranninge och ett ”normalområde” 
ligger under vad som bedöms motivera särtaxa.

Berörda fastighetsägare har informerats och bjudits in till information i 
ärendet. Fastighetsägare inom förslag till verksamhetsområde samt de som 
ingår i Stranninge vattenförening fick inbjudan till informationsmöte i 
Glommens samlingslokal 2019-08-21. Efter inkomna synpunkter 
omarbetades förslaget till verksamhetsområde. 

Det nya förslaget togs upp för beslut i FAVRAB:s styrelse 2019-12-05 och 
informationsbrev angående det nya förslaget till verksamhetsområde gick ut 
till fastighetsägarna 2020-01-08. VIVABs projektledare har även träffat 
representanter för vägförening och vattenförening under hösten 2019.

Ekonomi
Förslaget till verksamhetsområde innebär att 47 fastigheter erbjuds 
anslutning till den allmänna VA-anläggningen.

Utbyggnad av kommunalt dricks-, spill- och dagvatten för befintliga 
fastigheter inom Stranninge tillsammans med överföringsledningar mot 
Rosendal bedöms kosta ca 19 miljoner. Av dessa 19 miljoner bedöms ca 
14,5 miljoner utgöra kostnader i lokalt ledningsnät, och ca 4,5 miljoner 
utgöra kostnader för överföringsledningar.
Intäkterna för de befintliga fastigheterna inom Stranninge bedöms enligt 
2019-års taxa för anläggningsavgifter uppgå till ca 5,35 miljoner. I denna 
summa har inte de ca 390.000 kr som vattenföreningen tidigare erlagt i 
anläggningsavgift frånräknats.
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att det är viktigt att VA-taxans 
avgifter för anslutning av ny bebyggelse successivt ökas de närmaste åren i 
syfte att erhålla högre kostnadstäckningsgrad.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-03-05 
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB, protokollsutdrag styrelsemöte 
2019-12-05 
Bilaga 1 Förslag verksamhetsområde för dricks- och spillvatten 
Bilaga 2 Förslag verksamhetsområde för dagvatten
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§ 136

Svar på remiss - Kollektivtrafikplan 2021 med utblick 
2022-2023, KS 2020/200
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Översända tjänsteskrivelsen som Falkenbergs kommuns svar på 
Hallandstrafikens remiss.

Arbetsutskottet beslutar

1. I tjänsteskrivelsen tillägga att det finns ett behov att en förbättrad 
kollektivtrafik från Svenljunga och Hylte till Ullared.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har fått ta del av rubricerade remisshandling, varvid 
planavdelningen beretts tillfälle att lämna ett yttrande. Kollektivtrafikplan 
2021 har tagits fram av Hallandstrafiken på uppdrag av den Regionala 
Kollektivtrafikmyndigheten i Halland. Planen beskriver förslag på 
trafikförändringar för det kommande året, d.v.s. 2021 med utblick mot 
2022-2023. Hallandstrafiken utvecklar trafiken efter fastslagna principer i 
det Regionala Trafikförsörjningsprogrammet. Målet för Hallandstrafikens 
verksamhet är att ”Resandet med kollektivtrafik ska öka och vara attraktivt”. 

Hallandstrafiken redovisar en fortsatt positiv resandeutveckling för 2019 
men något lägre än tidigare år. Vid jämförelse mellan resandet under 2019 
med 2018 ökade resandet med 2,1 procent. De tre föregående åren ökade 
resandet med över 5 procent per år. Hallandstrafiken hänvisar till att en stor 
påverkansfaktor, till den något lägre resandeutvecklingen, är att den statliga 
subventioneringen av Sommarlovskort för ungdomar försvann 2019, samt 
ett relativt stort antal inställda tåg under 2019. 

Under 2019 genomfördes 20,0 miljoner resor med buss och tåg i Halland. I 
Falkenberg har resandeökningen avstannat och ligger i princip oförändrat 
från 2016.

Motivering av beslut
Utifrån planavdelningens yttrande över remissens förslag har 
kommunstyrelseförvaltningen sammanställt synpunkterna i en 
tjänsteskrivelse, daterad 2020-04-27, vilken föreslås översändas till 
Hallandstrafiken som Falkenbergs kommuns svar på remissen.

Ekonomi
I remisshandlingen beskrivs förslag på trafiksatsningar för åren 2021-2023. 
Under 2021 föreslås trafiksatsningar på 6,4 miljoner kronor netto, det vill 
säga trafikens totala kostnader inklusive biljettintäkter. 
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-27
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2020-04-27
Kollektivtrafikplan 2021 med utblick 2022-2023

Yrkanden
Per Svensson (S) yrkar att behov av förbättrad kollektivtrafik från 
Svenljunga och Hylte till Ullared skrivs in i tjänsteskrivelsen.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på Per Svenssons (S) yrkande och finner att 
kommunstyrelsens arbetsutskott bifaller yrkandet.
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§ 137

Svar på remiss - Hållbar slamhantering, KS 2020/127
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Översända tjänsteskrivelsen som kommunens svar på remiss- Hållbar 
slamhantering.

Beskrivning av ärendet
Regeringen har låtit utreda hur slam från avloppsreningsverk ska hanteras 
med fokus på att förbjuda spridning av slam på åkermark. Utredningen är nu 
på remiss och Falkenbergs kommun har bjudits in att lämna ett yttrande.

Motivering av beslut
Hantering av slam från reningsverk är en känd och mycket debatterad fråga. 
Slammets innehåll av näringsämnen och organiskt material är en värdefull 
resurs som behöver återföras till odlingsmark för att skapa ett hållbart 
samhälle. Samtidigt är slammet i någon mån en spegel av det samhälle vi 
lever i och innehåller oönskade ämnen såsom exempelvis läkemedelsrester, 
mikroplaster, tungmetaller och svårnedbrytbara ämnen. Ämnen som bör 
brytas ut ur kretsloppet.

Slamhanteringen är en mycket komplex fråga och det finns ett stort 
utvecklingsbehov.

Bedömningen är dock att ett totalförbud mot spridning av slam på åkermark 
riskerar att under lång tid låsa in samhället i system- och tekniklösningar 
som inte är fullt utvecklade. Detta riskerar att motverka arbetet för ett 
giftfritt samhälle och bromsa utvecklingen av alternativa tekniker.

Kommunstyrelseförvaltningen vill lyfta fram att kommunerna behöver 
kraftfullt stöd från staten i arbetet för att utveckla nya systemlösningar och 
tekniska metoder som leder till ett kretsloppsanpassat samhälle. Exempelvis 
är pyrolys (torrdestillation) av slam en teknik med potential att öka 
återföring av näringsämnen och kol men som erfordrar utveckling och 
testbäddar.

Ekonomi
Högre miljökrav och ambitioner att utveckla ett cirkulärt samhälle innebär 
risk för ökade ekonomiska kostnader i framtiden. Det är i nuläget svårt att 
bedöma hur kostnaderna för hantering av slam från avloppsreningsverken 
kommer att utvecklas. Detta bland annat på grund av att teknik med hög 
mognadsgrad saknas.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-15
Yttrande över SOU 2020:3 Hållbar slamhantering 2020-04-27
VIVAB protokollsutdrag styrelsemöte 2020-04-08 § 53
Miljö-och hälsoskyddsnämnden 2020-04-14 § 27
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§ 138

Svar på remiss - Dataskyddsombudets 
granskningsrapport, KS 2019/126
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Översända yttrandet till dataskyddsombudet som kommunstyrelsens svar 
på granskningsrapporten.

2. Uppdra åt respektive nämnd/styrelse säkerställa att 
personuppgiftssamordnare samt registerförtecknare utsetts inom den 
egna verksamheten i enlighet med KS beslut 2018/231.  Funktionerna 
ska vara utsedda och rapporterade till dataskyddsombudet snarast.

Beskrivning av ärendet
Dataskyddsombudet har under 2019 granskat organisationens efterlevnad av 
dataskyddsförordningen (GDPR). Särskilt fokus har varit att granska de 
förutsättningar som nämnder och bolag har för att kunna arbeta systematiskt 
med området personuppgiftsbehandling. Granskningen bygger på ett 
frågebatteri som respektive nämnd/bolag besvarat. Svaren har 
dataskyddsombudet sammanställt i rapporten ”Dataskyddsombudets 
granskningsrapport – Falkenbergs kommun 2019”.  

Kommunstyrelsen har i fråga om dataskydd, liksom i flera andra frågor, 
dubbla funktioner. Å ena sida ett samordningsansvar för 
informationssäkerhetsarbetet inklusive dataskydd, å andra sidan är styrelsen, 
liksom övriga nämnder och bolag, personuppgiftsansvarig för sina 
personuppgiftsbehandlingar. Kommunstyrelsens svar på rapporten redovisas 
därför i två avsnitt. I första delen bemöts rapporten utifrån 
kommunstyrelsens ansvar som samordnare för informationssäkerhetsarbetet, 
i nästa avsnitt hanteras de aspekter som berör kommunstyrelsens roll såsom 
personuppgiftsansvarig gentemot GDPR.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar till stor del dataskyddsombudets 
iakttagelser. En del av dem är direkt applicerbara på dataskyddsarbetet, och 
flera får genomslag för informationssäkerhetsarbetet i stort. 
Kommunstyrelseförvaltningens synpunkter redovisas i tjänsteskrivelsen. 

Kommunstyrelsen har i beslut 2018-05-15 § 231 uppdragit åt respektive 
förvaltningschef/VD att utse personuppgiftssamordnare och 
registerförtecknare inom respektive verksamheter. I samband med 
granskningen framkom att dessa funktioner i vissa fall saknas. 
Förvaltningschef/VD får därför i uppdrag att säkerställa att funktionerna 
utses och rapporteras till dataskyddsombudet snarast.
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Ekonomi
Förslaget i sig medför inga kostnader. Föreslagna åtgärder bedöms dock 
kunna medföra kostnader i form av exempelvis personella resurser och 
inköp av registersystem. Eventuella kostnader hanteras inom ram eller lyfts i 
särskilt beslut. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-22 
Dataskyddsombudets granskningsrapport – Falkenbergs kommun 2019 
Rättelse till Dataskyddsombudets granskningsrapport 2019, 2020-01-23 
Kommunstyrelseförvaltningen tjänsteskrivelse 2020-04-22
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§ 139

Svar på remiss - En begriplig och trygg sjukförsäkring 
med plats för rehabilitering, KS 2020/81
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Översända yttrandet till Socialdepartementet som Falkenbergs kommuns 
svar på remissen.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har beretts att yttra sig över Socialdepartementets 
delbetänkande En begriplig och trygg sjukförsäkring med plats för 
rehabilitering. Uppdraget bakom delbetänkandet har varit att analysera delar 
av regelverket kring sjukförsäkringen och, om det bedömdes nödvändigt, 
lämna författningsförslag. Bland annat skulle utredaren analysera 
tillämpningen av begreppet normalt förekommande arbete och analysera 
vilka fysiska och mentala förmågor som kan krävas för att en person ska 
kunna hänvisas till ett normalt förekommande arbete. 

Inför kommunstyrelsens behandling av ärendet har delbetänkandet 
remitterats till socialnämnden för synpunkter, samt till 
kommunstyrelseförvaltningens arbetsmarknadsavdelning och 
personavdelning. Nämndens och avdelningarnas synpunkter finns 
redovisade i kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 
2020-04-29.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att tjänsteskrivelsen daterad 
2020-04-29, vilken består av synpunkter från socialnämnden samt 
kommunstyrelseförvaltningens arbetsmarknadsavdelning och 
personalavdelning, översänds till Socialdepartementet som Falkenbergs 
kommuns svar på remissen.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-29
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2020-04-29
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2020-04-01
Socialnämnden 2020-04-23, § 76
Socialförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2020-03-26
Socialdepartementet, En begriplig och trygg sjukförsäkring med plats för 
rehabilitering, 2020-02-05
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§ 140

Motion - Gångväg till Falkenbergs station, KS 2019/403
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Anse motionen vara behandlad då en sådan gångväg från 
parkeringsplatsen till perrongen på Falkenbergs station som föreslås 
redan är beaktad i gällande detaljplan för området.

Beskrivning av ärendet
Maria Larsson (C) har inkommit med en motion om att Falkenbergs 
kommun anlägger en gångväg från parkeringsplatsen vid Falkenbergs 
station till trappan vid den norra perrongen, samt kontaktar Trafikverket för 
att i samråd anlägga en anslutning från gångvägen till trappan.

Kultur-, fritids- och tekniknämnden har beretts möjlighet att yttra sig över 
motionen. Nämnden anser att motionen bör anses behandlad eftersom de 
föreslag till åtgärder som motionären föreslår redan finns med i detaljplanen 
för området – Tröinge 15:1. Detaljplanen fick laga kraft 2019-01-11. 
Planeringen och genomförandet av detaljplanen utgår från 
illustrationskartan där både gångväg med koppling till perrongens trappa 
samt trappa ner mot Kilavägen ingår.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen konstaterar att en sådan gångväg som 
motionären föreslår från parkeringsplatsen på Falkenbergs station till den 
norra tågperrongen redan är beaktad i gällande detaljplan för området. 
Planerade åtgärder i detaljplanen ska verkställas. Då detaljplanen fick laga 
kraft 2019-01-11, det vill säga innan motionen anmäldes, föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att motionen bör anses behandlad.

Ekonomi
Utbyggnaden av detaljplanen kommer inte belasta kultur-, fritids- och 
tekniknämndens budget. Projektet finansieras genom intäkter från 
tomtförsäljning.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-22 
Motion om gångväg till Falkenbergs station, 2019-09-24 
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-03-26, § 41 
Illustrationskarta över Tröinge 15:1
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§ 141

Medborgarförslag - Tilldela dödsbon fler tillfällen att 
åka till återvinningscentral, KS 2019/471
Beslut
Arbetsutskottet förslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Uppdra åt VIVAB att tillåta ytterligare maximalt fem besök per dödsbo 
som använder ett besökskort till en återvinningscentral kopplat till 
pågående abonnemang tillhörande betalande kund.

2. Därmed anse medborgarförslaget bifallet. 

Beskrivning av ärendet
Anna Öhman Karlsson har inkommit med ett medborgarförslag om att varje 
dödsbo ska tilldelas fem till tio tömningar på återvinningscentralerna genom 
att fylla på dödsbodelägarens eget besökskort till återvinningsstationerna. 
Förslagsställaren menar att det kan kräva många besök på 
återvinningscentralerna i händelse av en närståendes bortgång då städning 
och tömning av fastigheter föreligger.

Vatten och Miljö i Väst AB (VIVAB) har beretts möjlighet att yttra sig över 
medborgarförslaget innan kommunfullmäktiges behandling av densamma. 
VIVAB anser att likställighetsprincipen ska gälla, vilket innebär att det inte 
är möjligt att ge fria besök till återvinningscentralerna för vissa personer, 
medan andra måste betala en grundavgift för att erhålla besök. Det innebär 
att dödsbon, precis som övriga kunder, måste ha ett abonnemang för att få 
tillgång till återvinningscentralerna. VIVAB är dock positivt inställd till 
förslaget att dödsbodelägarens besökskort kan fyllas på för ytterligare 
maximalt fem besök eftersom det i sådana fall finns ett pågående 
abonnemang.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen förstår förslagsställarens intention att det kan 
föreligga behov av flera besök på återvinningscentralerna i samband med 
städning och resning av fastigheter i händelse av närståendes bortgång. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige bifaller 
medborgarförslaget, eftersom VIVAB anser att befintliga besökskort till 
giltiga abonnemang tillhörande betalande kunder som avlidit bör kunna 
fyllas på med ytterligare maximalt besök på återvinningscentralerna om 
sådana behov föreligger.

Ekonomi
Förslaget bedöms inte påverka kommunens ekonomi.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-22 
Medborgarförslag – Tilldela dödsbon fler tillfällen att åka till 
återvinningsstationen, 2019-11-07 
Vatten och Miljö i Väst AB 2020-02-27, § 33 
Vatten och Miljö i Väst AB, yttrande, 2020-03-02
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